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Transportudvalget har i brev af 18. oktober 2021 stillet mig følgen-

de spørgsmål vedrørende L 22 - forslag til lov om ændring af jern-

baneloven, lov om elektrificering af jernbanen og ligningsloven, 

som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 

Henning Hyllested (EL). 

Spørgsmål nr. 4: 

Mener ministeren, det er hensigtsmæssigt med den dobbeltrolle, 

som Banedanmark er tildelt i denne forbindelse, hvor Banedan-

mark både skal forestå støjmålinger og behandle klager over even-

tuelt manglende genhusning eller kompensation? Og vil ministeren 

i den forbindelse lade støjmålingerne udføre af en uvildig virksom-

hed i stedet for Banedanmark? 

Svar: 

Jeg har anmodet Banedanmark om bidrag til besvarelse af oven-

nævnte spørgsmål. Banedanmark oplyser, at der ved tilsvarende 

ordninger som f.eks. kompensationsordningerne vedrørende City-

ringen (§ 4, stk. 2, i bekendtgørelse nr. 768 af 25. juni 2014 med se-

nere ændringer) og Femern Bælt (§ 4, stk. 2, i bekendtgørelse nr. 

1196 af 4. april 2021) er fastsat regler, hvorefter støjudbredelses-

kort skal udarbejdes af uafhængige akkrediterede akustikfirmaer 

eller certificerede personer i overensstemmelse med de gældende 

vejledninger fra Miljøstyrelsen.  

Det forventes, at støjudbredelseskort, der udarbejdes som følge af 

bekendtgørelse om midlertidigt ophold uden for eget hjem og kon-

tant kompensation, der udspringer af denne lov, ikke vil blive ud-

arbejdet af Banedanmark, men af eksterne virksomheder, som op-

fylder de samme betingelser, som gælder for Cityringen og Femern 

Bælt.  

Jeg vil dog gerne understrege, at jeg ikke deler spørgerens antyd-

ning af, at der i sig selv skulle være et problem ved, at Banedan-
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mark foretog målingerne. Jeg er ikke af den overbevisning, at pri-

vate virksomheder nødvendigvis altid er mere kompetente eller 

kan agere mere objektivt end offentlige myndigheder. 

 

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 

 


